
 
 

2. januar 2014 

 
 
I henhold til § 37, stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 
Naalakkersuisut: 
 

1. Hvorfor bliver kvoterne på de større hellefiskefartøjer reduceret? 
 

2. Hvorfor fik hellefiskefartøjerne ikke en forklaring da deres kvoter blev reduceret? 
(Kristian Jeremiassen, Siumut) 

Begrundelse 
Siden Siumut kom i magten kører depardementet for fiskeri stadig dårligt, også selvom 
Naalakkersuisoq for Fiskeri blev irettesat til at ordne forholdene i efteråret fra den interne gruppe i 
Siumut. 
 
Fiskerne med de større fartøjer der i forvejen sad hårdt i det fik reduceret deres kvoter. Siumut gik 
til valg på at landets ressourcer skulle udnyttes bedre og at fiskerierhvervet skulle stabiliseres. 
Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug arbejder uden at gøre sig umage, og selvfølgelig 
er vi i baglandet ved at nå dertil, hvor vi ikke vil finde os i det. 
 
De større fartøjer har ligesom andre forventninger for deres årlige indtægter og nu bliver deres 
kvoter reduceret uden at der bliver afgivet en forklaring. 
 
Man kan ikke bare flytte kvoter på hellefisk fra den ene til den anden, det var ikke det vi kæmpede 
for da vi sad i oppositionen. Hæv kvoterne til jollefiskerne uden at røre de eksisterende kvoter for 
de større fartøjer. Kvoterne for de større fartøjer har værdi og fiskerne har brug for disse indtægter, 
giv derfor kvoterne tilbage til fiskerne. 
 
Jeg ønsker svar på mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 


